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 Plats Kristallen, Hantverkargatan 3D 
   

 Justerat Fredagen den 29 mars 2019 avseende §1-7 & §10 

Omedelbar justering av §8-9 

 

 

 

  

Karin Ernlund                                          Tobias Johansson  

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Karin Ernlund (C), ordföranden  

Tobias Johansson (V), vice ordföranden  

 

Bo Sundin (M)  

Hugo Laigar (M)  

Daniele Fava (L)  

Minna Thullberg (MP)  

Nike Örbrink (KD)  

Alexander Lindholm (S)   

Ulla Sjöbergh (S) 

Felicia Junger (V) 

  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Hanna Nahman (S)                                               för Suhur Salahyusuf (S) 

 
Ersättare:   

Karin Franck (M)  

Billy Östh (M) 

Michaela Kotschack Thurn (MP) 

Elin Larsson (C)   

Sandra Zuniga Michel (S)  

Moissis Nikolaidis (S) 

Lina Hultman (V) 

   

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Marina Högland, Peter Ahlström, Carina Braun, 

Christoffer Carlsson, Sophie Dahlberg, nämndsekreterare Marie Norrberg, 

Susanne Olsson, Cecilia Solman, Robert Sköld, Sara Östling, 

borgarrådssekreteraren Lisa Falk (C), borgarrådssekreteraren Daniel 

Wolski (S), och personalföreträdare Hasse Eriksson och Linda Runcrantz. 
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§ 6 
Avslut pilotprojekt- sänkning av simskoleavgift 
Dnr 02.03.01/226/2019 
 
Beslut 

Idrottsnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Karin 

Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Minna 

Thullberg (MP) och Nike Örbrink (KD): 

 

1. Idrottsnämnden beslutar att delvis godkänna förvaltningens 

förslag till beslut samt avsluta pågående pilotprojekt från 

och med 2019-12-31. 

 

 
Handlingar i ärendet 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 15 mars 2019. 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag att avsluta 

pågående pilotprojekt från och med 2019-12-31 

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda och 

föreslå nya metoder för hur staden kan öka simkunnigheten i 

de prioriterade grupperna 

 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

 

1. Ordföranden Karin Ernlund m.fl. (C), Bo Sundin m.fl. (M), 

Daniele Fava m.fl. (L) Minna Thullberg m.fl. (MP) samt 

Nike Örbrink (KD) föreslår att delvis godkänna  

förvaltningens förslag till beslut samt att avsluta pågående 

pilotprojekt från och med 2019-12-31 och därutöver anföra 

följande: 

 

 

Satsningen på subventionerade avgifter i simskolan är lovvärd, men 

resultatet är mycket oklart. Syftet med att subventionera 

simskoleavgifterna i den kommunala simskolan i vissa av stadens 

simhallar var att öka simkunnigheten i de grupper där 

simkunnigheten är låg, samt att nå stockholmare som eventuellt valt 

bort simskola av ekonomiska skäl. Tyvärr har det visat sig mycket 

svårt att se om stadens satsning på att subventionera avgifterna 

enligt den nuvarande modellen har nått den målgrupp man velat nå.  
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Dessutom är det mycket olyckligt att civilsamhället har hållits 

utanför denna satsning - subventionen har nämligen endast varit för 

den kommunala simskolan och inte för de föreningsdrivna 

simskolorna.  

 

Det är oerhört viktigt att alla Stockholms barn och unga lär sig att 

simma. Att få fler barn och unga att delta i simskola är därför ett 

mål som den grönblåa majoriteten prioriterar högt. Därför planerar 

vi att fortsätta arbeta för att nå de grupper som har lägre 

simkunnighet, och arbeta fram en ny modell som mycket bättre 

siktar mot målgruppen. Att endast subventionera den kommunala 

simskolan i vissa simhallar, som välkomnar gäster från hela staden, 

garanterar inte att de är de individer man vill nå som nås.  

Dessutom är det olyckligt att föreningarna lämnas utanför. Att barn 

och unga deltar i en föreningsdriven simskola kan få positiva 

effekter utöver simkunnighet – bland annat förbättrade 

förutsättningar för delaktighet i samhället samt ett forsat idrottande. 

Samma grupper som har låg simkunnighet har också ett lågt 

deltagande i föreningslivet. Vi vill få fler barn och unga i 

socioekonomiskt svaga områden att både lära sig simma och få ta 

del av föreningslivet.  

 

Därför uppdrar vi nu till förvaltningen att dels genomföra en mer 

gedigen utvärdering av de projekt som varit under 2018. Parallellt 

med en utvärdering ska en ny modell arbetas fram. Den nya 

modellen ska tydligare riktas mot barn och unga med låg 

simkunnighet. Dessutom ska modellen behandla den kommunala 

och den föreningsdrivna simskolan lika. Vi vill att förvaltningen 

särskilt utreder möjligheten att utforma en ”simcheck” som kan 

användas oavsett vilken aktör som driver simskolan. 

 

 

2. Alexander Lindholm m.fl. (S) och vice ordföranden Tobias 

Johansson m.fl. (V) föreslår i första hand att idrottsnämnden  

            beslutar att avslå att-sats 1 och bifalla att-sats 2 och  

            därutöver anföra följande: 

 

Under senaste åren har drunkningsolyckorna ökat markant. Det är 

oerhört allvarligt. Det var med bakgrund i de höga dödstalen som 

det rödgrönrosa styret valde att sänka priset för simskolor för 6- och 

7 åringar på fem av stadens bad. Att lära sig simma ska aldrig vara 

en plånboksfråga. 

 

På en ordinarie kurs på 8 tillfällen motsvarade sänkningen 400 

kronor, det vill säga en betydande peng för föräldrar och familjer 

som har svårt att få ekonomin att gå ihop.  

 

Nu avbryts projektet av den grönblå majoriteten för att finansiera 

sina skattesänkningar.  



Sida 4 av 4 

 

 
 

 

Idrottsförvaltningen 

Box 8313 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

 

 

 

I bakgrundsbeskrivningen till förslaget att höja simskoleavgifterna 

står att simgrupperna är fullbokade och att det inte finns någon 

kunskap om hur inkomstnivån varit hos de anmälda barnens 

föräldrar. Som alternativ vill de blågröna utreda hur man kan hitta 

en annan lösning för de målgrupperna.  

 

Det är en märklig ordning höja avgifterna innan man har ett 

alternativ till hur man löser situationen för alla de barn och familjer 

som har en tuff ekonomisk situation. Rimligtvis borde ett alternativ 

utredas först och därefter analysera dess fördel gentemot den 

befintliga modellen. Att idrottsförvaltningen inte heller funnit 

adekvata mätmetoder för att utröna fördelningspolitiska effekter av 

en satsning ser vi med skepsis på. Det finns ett brett urval av 

enkäter och undersökningsmetoder för att tillskansa sig den typen 

av uppgifter. 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Karin Ernlund (C) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Karin 

Ernlund m.fl. (C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava m.fl. (L) 

Minna Thullberg m.fl. (MP) samt Nike Örbrink (KD). 

 
Reservation 

Alexander Lindholm (S) m.fl. och vice ordföranden Tobias 

Johansson (V) m.fl. reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag till beslut. 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

Marie Norrberg 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

  

 


